
 توليد دانش بومي؛ اولين گام 
براي تحقق اقتصاد مقاومتي در ورزش

در راه هاي اجرايي شدن اقتصاد مقاومتي 
در ورزش نکته اول بحث توليد دانش بومي 
اس��ت. ما اگر بتوانيم در ورزش در مسئله 
دانش بومي کار کنيم مطمئناً گام بزرگي 
براي رس��يدن به اهداف مان برداشته ايم. 
بزرگان باي��د در ورزش به اين خودباوري 
برسند که ما مي توانيم در بحث دانش بومي 
روي پاي خودمان بايستيم و در اين مسير 
کار کنيم. اگر اين کار صورت بگيرد اولين 
گام را در تحقق خلق حماسه اقتصادي برداشته ايم، چراکه اگر ما در اين 
مسير به اين خودباوري برسيم و ورود کنيم، در واقع وابستگي ما به دانش 
غربي به حداقل خواهد رسيد. نکته دوم تقويت و توسعه زيرساخت هاي 
ورزش کشور اس��ت، چراکه اين موضوع به عنوان ابزار اساسي در توليد 
ثروت ملي بسيار اثرگذار است و طبيعتاً با اين ابزار مي توانيم در کمک 
به اشتغال و بازار کار براي جوانان گام هاي مؤثري برداريم. در اين زمينه 
بسيج با ساخت 3 هزار سالن ورزشي در طي پنج سال، گام بلندي برداشته 
است. نکته سوم تربيت نيروي متخصص به عنوان سرمايه ملي تأثيرگذار 
بسزايي در کمک به اقتصاد مقاومتي خواهد داشت. نکته چهارم ورود به 
توليد اقلام ورزشي، با کيفيت ورزشي است که با کمک بخش هاي ديگر 
مانند صنعت مي توانيم به اتکا ب��ه درون جلوي خروج قابل توجه اي، از 
صنايع ارزي را گرفت. بايد باور اين را داشته باشيم که مي توانيم اقلامي 
با کيفيت بالا توليد کنيم، همانطور که در صنعت هوافضا، نانو، هسته اي 
و... توانس��تيم کارهاي بزرگي انجام دهيم و دنيا را متعجب کنيم. پس 
در توليدات اقلام ورزشي هم مي توانيم ورود کنيم و روي پاي خودمان 
بايستيم و با دنيا رقابت کنيم و اين همان نکته اي است که حضرت آقا 
اش��اره فرمودند ما بايد روي پاي خودمان بايس��تيم. همه اين مباحث 
مطرح شده به يک فکر و برنامه ريزي قوي و ايجاد انسجام بين نهادهايي 
که در فعاليت هاي فرهنگي، اجتماعي و ورزشي مکلف هستند، نياز دارد. 
اگر روي آن فکر قوي و در نتيجه برنامه ريزي دقيق و اراده آهنين براي 
پياده سازي آن وجود داشته باشد، مي توان اقدامات اساسي و مهمي در 

کمک به تحقق اقتصاد مقاومتي در ورزش انجام داد.

مي خواهم كارم در شأن نام ايران باشد
عظيم قيچي ساز، مشهور ترين کوهنورد 
ايران که در 15 سال 13 قله بالاي 8 هزار 
متر را صعود کرده ، امروز براي صعود به 
قله لوتسه و پيوس��تن به باشگاه 8 هزار 
متري ها راه��ي نپال مي ش��ود. تاکنون 
نفر قلل بالاي 8 ه��زار متر را صعود    34
کرده و تنها 15 نفر بدون اکس��يژن موفق به صعود ش��ده اند، اما 
قيچي س��از قصددار شانزدهمين نفر باش��د: »هر کس به شکلي 
دينش را به کشور ادا مي کند. يکي شهيد مي شود و يکي هم سعي 
مي کند براي کشورش افتخارآفريني کند. تنها کسي هستم که 
در 13 صعود قبلي روي هر قله فقط يک بار فعاليت کرده ام و همان 
يک بار هم منجر به صعود شد. صعود من بدون اکسيژن است. چون 

مي خواهم کارم در شأن نام ايران باشد.«

بلاي كشتي فرنگي سر وزنه برداري نيايد
پنج ماه پ��س از پاي��ان المپي��ک و پارالمپيک، وضعي��ت قهرمانان و 
مدال آوران اين رويداد بزرگ ورزش��ي راضي کننده نيست و قهرمانان 
زيادي در چند وقت اخير از ناملايمتي ها و بي مهري هايي که حق شان 
ش��ده اس��ت، انتقاد کرده اند. آخرين آن ه��م به رش��ته وزنه برداري 
برمي گردد، رشته اي که با کسب مدال طلاي سهراب مرادي و کيانوش 
رس��تمي در المپيک ريو بهترين کارنامه را در بين تيم هاي اعزامي به 
برزيل داش��ت. با اين حال خبرهاي خوشي از اين رش��ته ورزشي در 
فاصله کوتاه گذشته از المپيک به گوش نمي رسد و هر دو چهره طلايي 
وزنه برداري در ريو به دلايلي که نوع مديريت مديران ورزش کشورمان 
برمي گردد، بي انگيزه شده اند. همان اتفاقي که پس از المپيک لندن براي 
کشتي فرنگي افتاد و تيمي که با محمد بنا با کسب سه طلا، تاريخ سازي 
کرد، انگار براي وزنه برداري در حال رخ دادن اس��ت و به نظر مي رسد 
که قرار نيست متوليان ورزش از آن اتفاق تلخ که در نهايت با توجه به 
بي توجهي هاي صورت گرفته منتهي به ناکامي مطلق فرنگي کاران در 

دوره بعدي المپيک يعني در ريو شد، درس بگيرند. 
 امروز وزنه برداري و چهره هاي طلايي آن از ادامه کار دلسرد شده اند و اين 
مي تواند يک زنگ خطر و هشدار جدي براي ورزش ايران باشد، ورزشي که 
رشته هاي اندکي توان کسب مدال در المپيک را دارند و وزنه برداري هم 
يکي از اين رشته هاست. با اين حال رفتاري که امروز با مدال آوران المپيکي 
مي شود، به هيچ عنوان شايس��ته اين قهرمانان نيست. هرچند کيانوش 
رستمي به دليل اختلاف با سرمربي فعلًا قيد حضور در اردوي تيم ملي 
را زده، اما حرف س��هراب مرادي همان طور که ديروز رئيس فدراسيون 

وزنه برداري هم اشاره کرد، حرف دل همه جامعه وزنه برداري است. 
قهرمان طلايي کشورمان در المپيک که به دليل عدم فراهم شدن شرايط 
مناسب اردويي، غايب بزرگ اردو تيم ملي وزنه برداري است، خواسته 
زيادي ندارد. او مي گويد مسئولان حداقل شرايط لازم را براي قهرمان 
تأمين کنند، شرايطي مانند تغذيه و امکانات تمريني، مواردي که بايد 
گفت که در ساير کشورها به عنوان يک مسئله بديهي مطرح است و از 
جمله الزم��ات ابتدايي براي پرورش يک قهرمان اس��ت. با اين حال در 
کشورمان، هنوز که هنوز است يک قهرمان المپيک که بزرگ ترين افتخار 
ورزشي را براي ايران کسب کرده، مشکلاتي از جنس تغذيه بي کيفيت 
و عدم امکانات لازم در تمرينات دارد. اين ش��ايد براي کشورهاي ديگر 
مسئله اي پيش پا افتاده باشد، اما جاي بسي تأسف است که در کشورمان 
اهميت الزامات اوليه تمرين يک قهرمان و شرايطي که لازم دارد، هنوز 
براي مسئولان تبيين نشده و اين مسئله در نهايت باعث مي شود تا يک 
قهرمان وقتي بي توجهي ها را مي بيند، چاره اي جز انتقاد و عدم شرکت 
در اردو به دليل اعتراض نداشته باشد، آن هم ورزشکاري که در کمتر از 

هفت ماه پيش، افتخار بزرگي را براي کشورمان رقم زده است. 
اين مشکلات به نوع نگاه مديران برمي گردد، مديراني که تنها چند ماه مانده 
به المپيک، به ياد ورزشکار مي افتند و پس از گرفتن عکس يادگاري پاي 
سکوها، آنها را فراموش مي کنند. اين در حالي است که در دنيا يک قهرمان 
و يک مدال آور همواره مورد حمايت اس��ت و از همان روز پايان المپيک، 
برنامه ريزي براي موفقيت در المپيک چهار سال آينده آغاز مي شود و يک 
قهرمان به امان خود رها نمي شود. شايد تنها در ايران باشد که مديريت حاکم 
بر ورزش کش��ورمان، آينده نگري در برنامه هايش جايي ندارد. بي تفاوتي 
مسئولان نسبت به مشکلات ابتدايي که يک قهرمان دارد، آزاردهنده است 

و سبب شده تا يک ورزشکار وقتي اين نوع نگاه را مي بيند، دلزده شود. 
به نظر مي رسد عدم تکرار چنين اتفاقاتي که قهرمانان ورزش کشور را 
بي انگيزه مي کند، به تغيير نوع نگاه مديران ورزش کشور برمي گردد، 
نگاهي که آينده نگر نيس��ت، اين در حالي است که سيستم مديريتي 
ورزش بايد چهار سال آينده را ببيند و براي موفقيت يک ورزشکار برنامه 
بريزد و حداقل شرايط را براي تداوم موفقيت هاي ورزشي فراهم کند و 
مانند امروز نباشد که قهرمانان المپيک کشورمان، مشکلي مانند تغذيه 
بي کيفيت در اردوها داشته باشند. در صورتي که اين شرايط ادامه داشته 
باشد بايد منتظر ماند که همان اتفاقي که براي کشتي فرنگي افتاد و آنها 
بعد از درخشش در لندن، در ريو ناکام مطلق بودند، براي وزنه برداري 
به عنوان رشته موفق ايران در ريو، در المپيک چهار سال آينده يعني در 
توکيو هم بيفتد، اتفاقي که مسئول اصلي آن متوليان ورزش هستند، 

مديراني که تنها چند ماه به المپيک، ياد ورزشکار مي افتند.

اردوي تيم ملي واليبال ايران صبح ديروز با وضع 
قوانين سفت و سخت از سوي ايگور کولاکوويچ 
کليد خورد. انتقادهاي هميشگي از وجود برخي 
بي انضباطي ه�ا در تيم ملي واليبال کش�ورمان 
سبب ش�د تا س�رمربي جديد تيم در اولين روز 
رس�مي کارش براي ش�اگردان ايران�ي اش خط 
و نش�ان بکش�د و به آنها هش�دار ده�د هرگز 
نظ�م و انضب�اط مدنظ�ر او را فرام�وش نکنند. 
ليگ جهاني 2017 اولين روي��داد پيش روي تيم 
ملي واليبال ايران است. طبق برنامه اولين مرحله 
از اردوي تيم ملي که جنبه انتخاب��ي نيز دارد، روز 
گذشته با حضور 14 بازيکن جوان در سالن واليبال 
آغاز شد. در اين دوره از رقابت ها 12 تيم صربستان، 
برزيل، فرانسه، ايتاليا، لهستان، امريکا، روسيه، ايران، 
بلژيک، آرژانتين، بلغارستان و کانادا به صورت دوره اي 
و در سه گروه با يکديگر رقابت مي کنند. محمدطاهر 
وادي، فرهاد سال افزون، رضا قرا، پوريا يلي، مجتبي 
ميرزاجانپور، جواد معنوي نژاد، سعيد شيرود، پوريا 

فياضي، سامان فائزي، محمد فلاح، مسعود غلامي، 
علي شفيعي، مرتضي شريفي و مصطفي حيدري 

بازيکنان حاضر در مرحله اول تمرينات هستند. 
   تکيه بر ديسيپلين حرفه اي

س��رمربي مونته نگرويي بهمن ماه سال گذشته و 
پس از کش و قوس هاي ف��راوان هدايت تيم ملي 
کشورمان را پذيرفت تا جانشين لوزانو شود. شروع 
رقابت هاي ليگ جهاني از خردادماه موجب شده تا 
کولاکوويچ برنامه اي ويژه براي موفقيت واليبال ملي 
ايران تدارک ببيند. ديروز و در اولين روز تمرينات 
بهترين فرصت بود تا سرمربي شاگردان جوانش را 
با جو تمرينات حرفه اي آشنا کند. کولاکوويچ در 
اين تمرين محدوديت ه��اي زماني و مکاني براي 
تمرين را به بازيکنانش گوش��زد کرد: »از فرصتي 
که برايم به  وجود آمده تا در واليبال ايران کار کنم، 
خيلي خوشحال هس��تم. تمامي بازيکنان دعوت 
شده، انتخاب من هستند. فلس��فه کاري خود را 
دارم و به آن نيز اعتقاد راسخي دارم. حتي اگر اين 

فلسفه داراي ريسک و خطر باشد، باز هم شما آينده 
واليبال ايران هستيد. مسئوليت سنگيني دارم و بايد 
ثابت کنم که انتخابم درست بوده است، به همين 
دليل من بهترين کارم را ارائه خواهم کرد و ش��ما 
نيز بايد تمرين و پيشرفت کنيد. مهم اين است که 
بازيکنان رقابت را بپذيرند و با اشتياق تمرين کنند. 
برنامه هاي من بدون تلاش و کوشش شما فايده اي 
ندارد. در پنج روز اين هفته ۹ جلسه تمرين خواهيم 
داشت و در پايان بهترين هاي اين اردو براي اردوي 
هفته آينده انتخاب مي ش��وند تا با نفرات جديد 
تمرينات را ادامه دهيم. دوس��ت دارم شما هم به 

انتخاب من احترام بگذاريد.«
همانطور که اشاره شد سرمربي مونته نگرويي تأکيد 
زيادي روي رعايت نظم در اردوها دارد. تا جايي که 
در اولين روز صراحتاً از ملي پوشان خواست خلاف 
ميل او رفتار نکنند: »رعايت نظم در زمين و خارج از 
زمين برايم بسيار مهم است و در طول تمرينات بايد 
همه اين اصول را رعايت کنند. زمان بندي تمرينات 

بسيار جدي است و نبايد کسي دير کند. بازيکنان 
در زمان تمرين با يکديگ��ر صحبت نمي کنند تا 

صحبت هاي من را متوجه شوند.«
   اصولي که نبايد فراموش کرد

بلندقامتان اي��ران در صورتي ک��ه مي خواهند با 
برخوردهاي جدي سرمربي مواجه نشوند و حضور 
در تيم ملي را از دست ندهند بايد بيش از پيش به 
نکات انضباطي توجه داشته باشند. حواشي ايجاد 
شده در تيم ملي در سال گذشته انتقادهاي زيادي را 
به همراه داشت. رفتار برخي بازيکنان شناخته شده 
و مطرح شدن بحث باندبازي در تيم ملي سبب شد تا 
عملکرد تيم رائول لوزانو در المپيک ريو راضي کننده 
نباشد. از آنجايي که کولاکوويچ پيش از شروع کارش 
تمامي حواشي و مسائل موجود را بررسي کرده اصول 
انضباطي مدنظر خودش را پيش از شروع تمرينات به 
بازيکنانش ابلاغ کرد. بر اين اساس صحبت کردن در 
حين تمرينات به ويژه در زمان گرم کردن و حرکات 
کششي ممنوع اس��ت، تمرکز بازيکنان بايد روي 
تمرينات باشد و به همين دليل حق صحبت کردن با 
بيرون زمين را در زمان تمرينات ندارند، بعد از تمرين 
ابتدا بايد توپ ها و بطري هاي آب را جمع آوري کرده 
و در اين کار همه بدون اس��تثنا بايد کمک کنند، 
اس��تفاده از تلفن همراه در تمرينات، غذاخوري و 
جلس��ات تيم ملي واليبال ممنوع است و در طول 
تمرين فقط سرمربي و دس��تيارش حق صحبت 
کردن دارند و بعد از تمرين کولا آماده شنيدن تمام 
صحبت هاي بازيکنان خواهد بود. حضور به موقع و 
عدم تأخير در تمرينات، قطع تمرين بلافاصله پس 
از دستور سرمربي، با دقت گوش کردن به حرف هاي 
سرمربي، صحبت نکردن در طول تمرين و تمرکز 
روي تمرينات از ديگر نکاتي است که کولاکوويچ 
انتظار دارد تمامي بازيکنان، از جوانان تا باتجربه ها، 

آنها را رعايت کنند. 
   محمودي مي آيد، نمي آيد؟!

حضور يا عدم حضور شهرام محمودي در تمرينات 
تيم ملي يکي از مواردي است که در همين ابتداي 
کار انتقادهايي را در پي داش��ته است. ملي پوش 
باتجربه پ��س از المپيک 2016 اع��لام کرد که از 
تيم ملي خداحافظي کرده اس��ت، اما در ليس��ت 
اعلام شده از سوي کولاکوويچ نام محمودي هم به 
چشم مي خورد. جالب اينکه خوش خبر، سرپرست 
تيم ملي نيز عدم حضور اين بازيکن را تأييد کرده 
و گفته شهرام محمودي بدون حضور در تيم ملي 
در کنار ما خواهد بود. با توجه به اينکه کولاکوويچ 
در همين ابتداي کار نشان داده که رفتار حرفه اي 
ش��اگردانش اهميت زيادي براي او دارد مشخص 
نيست اين مربي چرا براي حضور بازيکني پافشاري 
مي کند که ديگر علاقه اي به پوشيدن پيراهن تيم 

کشورش ندارد. 
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شرف ندارم، فوتبال را كنار نگذارم
شکس��ت س��نگين برابر صبا و از دست 
رفتن ش��انس قهرماني تراکتورس��ازان 
قلعه نويي را چنان برآشفته کرد که حرف 
از کنار گذاش��تن فوتبال به ميان آورد. 
البته او همانند هفته ه��اي قبل باز هم 
عدم نتيجه گيري تيمش را قضاوت داور 
مي داند: »از کامراني فر خواه��ش مي کنم اگر گل دوم صباي قم 
خطا بود اکبريان را بازنشسته کند، اما اگر خطا نبود، شرف ندارم 
فوتبال را کنار نگذارم. در گل دوم و س��وم داور اشتباه کرد حتي 
فکر مي کنم کمک داور به او گفت گل دوم خطاست. در چند بازي 
اين داور براي ما اين نوع کارها را کرده بود حتي به کامراني فر هم 
گفتم اين داور را براي ما نگذارد. داور به تيم هاي آذربايجاني ضرر 

زد و اين مسئله بايد بررسي شود.«

مصاحبه عليه داوري بررسي مي شود
حساس��يت هفته ه��اي پايان��ي لي��گ 
موضع گيري عليه داوران بازي ها را بيش 
از پيش کرده،  مسئله اي که حسن زاده، 
 رئيس کميته انضباط��ي از برخورد با آن 
خبر مي دهد: »در انتظار رسيدن گزارش 
بازي هايي هس��تيم که در س��ال جديد 
برگزار شده تا تصميمات لازم را بگيريم. البته اطلاعاتي از برخي 
بازي ها به خصوص آنهايي که پخش تلويزيوني داشتند، داريم و 
مي دانيم تخلفاتي صورت گرفته و در مواردي هم کادر فني تيم ها 
مصاحبه هايي عليه داوري داشته اند که همه به موقع بررسي و بنا 
به ميزان تخلف، با آن برخورد مي شود. در هفته هاي پاياني ليگ 
انتظار ما از تيم ها و تماشاگران آنها احترام به ضوابط و قوانين است، 

اما در صورت بروز هرگونه تخلفي، به شدت برخورد مي کنيم.«

سردار يزداني
رئيس سازمان ورزش بسيج

فوتسال ايران در رده ششم جهان و اول آسيا
سايت futsalworldranking رده بندي تيم هاي ملي فوتسال جهان 
را ديروز اعلام کرد و بر اين اساس تيم   ملي ايران با هزار و 5۹5 امتياز در رده 
ششم باقي  ماند. ايران که پيش از اين فاصله 11 امتيازي را با ايتالياي رده 
پنجمي داشت، مي توانست با کسب نتايج مثبت در دو ديدار دوستانه مقابل 
کرواسي جاي اين تيم را بگيرد، اما يک تساوي و يک باخت مقابل کروات ها 
باعث شد فوتسال ايران هم چنان در رده ششمي باقي بماند. با اين حال تيم  

 ملي فوتسال ايران در آسيا همچنان صدرنشين است. 
------------------------------------------------------------

AFC  3 بازيکن ايراني در فهرست آينده دارهاي
با گذشت سه هفته از شروع بازي هاي ليگ قهرمانان آسيا 2017، کنفدراسيون 
فوتبال آسيا در گزارشي به جوانان آينده دار نگاهي داشت و عملکرد آنها را مورد 
بررسي قرار داد. در اين ليست نام سه بازيکن ايراني هم به چشم مي خورد، 
فرشيد اسماعيلي 23 ساله از استقلال، علي عليپور 21 ساله از پرسپوليس و 

مهران درخشان مهر 18 ساله از ذوب آهن در اين ليست قرار گرفته اند. 
------------------------------------------------------------

عنايتي از فوتبال خداحافظي مي كند
به احتمال فراوان رضا عنايتي در ديدار آينده استقلال مقابل صباي قم از 
ميادين فوتبال خداحافظي خواهد کرد. عنايتي 41 ساله، امسال در يک دوره 
از کلاس هاي مربيگري حضور پيدا کرد و از اواسط فصل دوم به عنوان دستيار 

صمد مرفاوي و در نقش بازيکن مربي به فعاليتش ادامه داد.

فریدون حسن

سعيد احمدیان

نيمار بهترين بازيکن زمين است
مسي و رونالدو از نظر بس��ياري از فوتبال دوس��تان دنيا،  بهترين 
بازيکنان جهان هس��تند اما روماريو، بازيکني که با تيم کشورش 
قهرمان جهان شد، نيمار را بهترين بازيکن سياره زمين مي داند: »با 
تمام احترامي که براي مسي و رونالدو قائل هستم، فکر مي کنم نيمار 
با توجه به آنچه که براي بارسلونا و سلسائو انجام داده، با فاصله اي 

بسيار زياد از مسي و رونالدو، بهترين بازيکن سياره ماست.«

رائول در آستانه بازگشت به رئال 
روزنامه اسپانيايي»آس« از بازگش��ت رائول گونسالس، مهاجم 
پيشين سفيدپوش��ان مادريدي در آستانه بازگش��ت به باشگاه 
رئال مادريد خبر داد. رائول که در ح��ال حاضر در دفتر لاليگا در 
ش��هر نيويورک فعاليت مي کند، براي تماش��اي دربي مادريد و 
مذاکره با پرس، رئيس باشگاه رئال در خصوص همکاري طرفين 

در آينده وارد مادريد شد. 

بازگشت رانيري به چلسي
رانيري، س��رمربي ايتاليايي عزل  ش��ده لسترس��يتي به چلسي 
بازگشت، اما نه براي مربيگري که براي ديداري دوستانه. رانيري 
که به رغم جدايي از لس��تر همچنان در انگليس بسر مي برد، روز 
گذشته بازديدي از تيم سابقش،  چلسي داشت. رانيري  با حضور 
در تمرينات اين تيم گپ و گفتي با بازيکنان چلس��ي و همچنين 

ديداري با کونته،  هموطن خود  داشت. 

حکومت نظم و انضباط در تيم ملي واليبال
خط و نشان کولاکوويچ براي ملي پوشان

مس��ابقات مقدماتي ج��ام ملت ه��اي فوتبال بانوان آس��يا باعث 
برافراشته شدن پرچم کره جنوبي بعد از 27 سال در کره شمالي 
ش��د. در حالي که آخرين باري که تيم هاي کره شمالي و جنوبي 
برابر يکديگر به ميدان رفته بودند، ديدار دوستانه اي که سال 1۹۹0 
و به منظور ترويج وحدت و همبس��تگي برگزار شد، برمي گردد، 
)ديداري که البته در آن نه س��رود ملي خوانده ش��د و نه پرچم ها 

برافراشته!( ديدار تيم هاي فوتبال بانوان کره جنوبي و شمالي روز 
جمعه در مقابل حضور 42 تماشاگر، باعث برافراشته شدن پرچم 
کره جنوبي و خوانده شدن سرود ملي اين کشور در کره شمالي شد. 
اين ديدار که تحت عنوان رقابت هاي مقدماتي جام ملت هاي آسيا 
برگزار شد،  با تساوي يک بر يک به پايان رسيد. ديداري که اتفاقات 

حاشيه آن از نتيجه رقم خورده، اهميت بيشتري داشت. 

برافراشته شدن پرچم كره جنوبي در كره شمالي

تجربه سرمربيگري از پشت بام!
 عليرضا منصوريان ديدار برابر گس��ترش فولاد را در شرايطي پشت سر 
گذاشت که اين بازي براي او تجربه اي جالب در پي داشت. سرمربي استقلال 
که به دليل اخراج در ديدار برابر فولاد خوزستان اجازه حضور در کنار زمين 
را نداشت، با توجه به ابعاد ورزش��گاه بنيان ديزل اين شانس را داشت که 
بتواند صداي خود را به گوش کادر فني و بازيکنان برساند و به همين دليل با 
چندين متر فاصله بيشتر نسبت به ديگر اعضاي کادر فني، از روي پشت بام 
استقلالي ها را هدايت کرد. واکنش هاي منصوريان در اين منطقه از ورزشگاه 
نيز البته انتقاداتي را به همراه داشت فراز کمالوند عقيده داشت منصوريان با 

فريادهايش، سوت هاي داور را به نفع استقلال برگردانده است.

حمايت رئيس فدراسيون و سرمربي تيم ملي وزنه برداري 
از مرادي

حرف سهراب حرف دل همه ماست
وزنه برداري به عن�وان يکي از رش�ته هاي مدال آور ورزش کش�ور 
در رقابت ه�اي بين الملل�ي و المپي�ك باي�د م�ورد توج�ه خاص 
مس�ئولان ورزش کش�ور باش�د، مس�ئولاني که هرازچندگاهي با 
ح�رف زدن پيرام�ون سروس�امان دادن ب�ه وضعي�ت اي�ن قبيل 
رش�ته ها باعث دلگرمي مي ش�وند، اما خيلي زود با فراموش کردن 
وعده و وعيدها اوضاع نابس�امان اين رش�ته ها ادامه پيدا مي کند.

اين روزها صحبت از غيبت سهراب مرادي، وزنه بردار طلايي ايران در المپيک 
2016 ريو در اردوي وزنه برداري سروصداي زيادي به راه انداخته است. البته 
پيش از اين کيانوش رس��تمي ديگر چهره طلايي وزنه برداري هم با عدم 
حضور در اردو سروصدا راه انداخته بود، اما غيبت سهراب مرادي به بهانه عدم 
رسيدگي به وزنه برداري و مشکلات مالي تفاوتي آشکار با غيبت کيانوش 

رستمي به سبب مسائل فني و اختلافات با کادر فني تيم ملي دارد.
بعد از رسانه اي شدن حرف ها و درددل هاي سهراب مرادي، بالاخره علي 
مرادي، رئيس فدراسيون وزنه برداري واکنش نشان داد، هرچند که به رغم 
تأييد گلايه هاي سهراب مرادي مدعي شد که بايد صبر کرد، چراکه با صبر 

همه چيز درست مي شود!
رئيس فدراسيون وزنه برداري گفت: »اعتراض سهراب منطقي است. او 
حرف دل تمام خانواده وزنه برداري را زده است، ولي بايد توجه داشت که تا 

نگاه به وزنه برداري تغيير نکند، اوضاع درست نمي شود.«
مرادي که با ايسنا صحبت مي کرد، ادامه داد: »وزنه برداري توانمندي هاي 
خودش را بدون ادعا به دنيا نشان داده و حالا نوبت مسئولان ورزش است 
که با تغيير نگاه نسبت به اين رشته نيازهاي ما را برطرف کنند. واقعاً حق 
وزنه برداري اين نيست که در رتبه هشتم گرفتن بودجه قرار داشته باشد. 
چرا بايد تنها 88 درصد بودجه ما را پرداخت کنند. ورزش ايران کم پول 
نيست و به لحاظ مالي توانمند است، مي توان با برنامه ريزي پول موجود در 
ورزش را درست هزينه کرد، اما به نظر من عزمي براي اينکار وجود ندارد و 
برخي نمي خواهند اين مشکل حل شود.« رئيس فدراسيون وزنه برداري 
در خصوص وضعيت سهراب مرادي هم گفت: »ما شرايط را فراهم کرده ايم، 
کمبود هست، اما بايد صبور باشيم. وزنه برداران مطمئن باشند که بيرون 

ماندن از اردو حتي با اين شرايط حداقل به نفع آنها نيست.«
    

اما ادامه روند غيبت وزنه برداران تأثيرگذار و چهره هاي شاخص و مدال آور 
اين رشته در اردوي تيم ملي اين نگراني را به وجود آورده که تيم ملي در راه 
کسب آمادگي و حضور در رقابت هاي بين المللي مهم پيش رو با مشکلات 

جدي و سختي روبه رو شود.
به اين مسئله مهم بايد مصدوميت برخي ديگر از اميدهاي مدال آوري اين 
رشته را نيز اضافه کرد. سهراب مرادي و کيانوش رستمي در اردو حاضر 
نمي شوند. از طرفي خبر مي رسد که بهداد سليمي هم به دليل مصدوميت 
قادر نيست تيم ملي را در دو رويداد مهم بازي هاي کشورهاي اسلامي و 
رقابت هاي قهرماني آسيا همراهي کند و همه اينها باعث مي شود تا نگراني ها 
اوج بگيرد و حالا علاوه بر علاقه مندان، سجاد انوشيرواني، سرمربي تيم ملي 

نيز به اين وضعيت واکنش نشان دهد.
سرمربي تيم ملي مي گويد: »با سهراب مرادي تماس گرفتم، آرزو مي کنم با 
برطرف شدن مشکلات او دوباره به اردوي تيم ملي برگردد، اما الان شرايط 
سخت شده است، اگر به همين شکل و بنا به دلايل گوناگون نفرات خود 
را از دست بدهيم شاکله اصلي و قدرت تيم از بين مي رود و ضرر مي کنيم، 

بايد هرچه زودتر جلوي اين اتفاق گرفته شود.«
انوشيرواني به مشکلات مالي و کمبودهاي موجود در اردو نيز اشاره کرد و 
گفت: »اميدوارم اين مسائل که باعث اذيت فدراسيون مي شود هرچه زودتر 
حل شود. ما برنامه ريزي هاي ايده آلي داشته ايم که با بروز اين مشکلات براي 
پيش برد آنها با مشکل روبه رو شده ايم، اميدوارم شرايط به گونه اي فراهم 

شود که بتوانيم برنامه هايمان را ادامه دهيم.«
وي با اشاره به طبيعي بودن اين مشکلات پس از المپيک ادامه داد: »هرچند 
که اين اتفاق براي تمام فدراسيون هاي المپيکي رخ داد و همه با کمبود 
روبه رو هس��تيم، اما وضعيت ما بدتر از بقيه است، حتي کيفيت تغذيه و 
مکمل ها پايين آمده و قطعاً اين قبيل کمبودها در رشته ما مي تواند به شدت 
کيفيت کار ونتيجه را پايين بياورد و مشکلات اساسي را ايجاد کند. قبل از 
المپيک وضعيت خوب بود و حالا هم اميدواريم با نامه نگاري و پيگيري هاي 

فدراسيون وضعيت دوباره به همان روزها بازگردد.«

شيوا نوروزي
  گزارش

طرح محرمانه مادريدي ها فاش شد
گريژمان مي آيد، اما زيدان چه؟!

شميم رضوان
   فوتبال اروپا

رئال مادريد اين روزها در لي��گ قهرمانان و لاليگا براي کس��ب عنوان قهرماني 
مي جنگد، اما درس��ت در روزهاي حساس��ي که اين تيم در پي کس��ب دو جام 
است،  اخبار جالب توجهي حول آن مي چرخد. از يک سو حرف و حديث هايي در 
خصوص يک انتقال عجيب مطرح مي شود. انتقالي که کهکشاني ها مدت هاي 

زيادي است در پي آن هستند، اما به دليل حساسيت هاي موجود بعيد 
به نظر مي رسيد، اما حالا گويا ديگر خيلي هم بعيد نيست. اکيپ 
فرانسه مدعي شد اس��نادي در اختيار دارد که نشان مي دهد، 
گريژمان، ستاره کليدي و گلزن تيم فوتبال اتلتيکومادريد در 
پايان فصل راهي رئال مادريد مي شود. اکيپ از اين موضوع به 
عنوان طرح محرمانه ياد کرده، اصطلاحي که گفته مي شود 
روي پاکت نامه ارسال شده از رئال مادريد به اتلتيکومادريد 
نوشته شده و حامل آن بدون اجازه و پنهاني از آن عکس گرفته است. 
طرح محرمانه رئال مادريد البته از آن جهت که سفيدپوشان مادريدي 
همواره در پي جذب اين بازيکن بودند خيلي عجيب نيست، اما از آن 

جهت که هواداران اتلتيکو احساسات ضدرئالي شديد دارند، بعيد به نظر مي رسيد باشگاه 
دوم پايتخت دست به چنين کاري بزند. مسئله اي که گويا حالا ديگر خيلي هم بعيد به نظر 
نمي رسد! اما انتقال گريژمان تنها خبر حاشيه اي نيست که اين روزها حول محور مدعي 
عنوان قهرماني لاليگا مي چرخد. خبر ديگر مربوط به زيدان،  سرمربي کهکشاني هاست 
که قبل از دربي با مطرح کردن آن،  همه را شوکه کرد. زيدان در پاسخ به سؤالي که 
در خصوص آينده او در رئال پرسيده شد، گفت: »ادامه حضورم در رئال قطعي 
نيست و به همين دليل هيچ برنامه ريزي  براي فصل بعد نکرده ام، مي دانم که 
مربي رئال بودن يعني چه و از خوبي ها و بدي هاي اين شغل مطلع هستم. 
هدف ما قهرماني اس��ت و روي اين هدف تمرکز کرده ايم. بازيکنان نيز از 
اهميت بازي هاي انتهاي فصل آگاه هس��تند. مهم نيس��ت الان در صدر 
هستيم؛ بلکه بايد اين جايگاه را در پايان فصل نيز حفظ کنيم. در لاليگا و 
ليگ قهرمانان هنوز هيچ چيز مشخص نيست و هر اتفاقي ممکن است 
رخ دهد. فعلًا فقط به اين مس��ئله فکر مي کنم و نمي دانم در آينده چه 

سرنوشتي در رئال خواهم داشت.«


